

Chinatown Legacy Stewardship Group (LSG) 20th Meeting Meeting Summary Notes

Date:Tuesday, June 8, 2021Time:5:00 p.m. - 6:15 p.m.Location:Zoom Video Conferencing

Present: Alain Chow, Anita Bardal, Aynsley Wong, Brooke Xiang, Carmut Me, Charlotte Li, Fred

Kwok, Fred Mah, Glynnis Chan, Henry Tom, Inge Roecker, Jordan Eng, Kevin Huang, Kimberley Wong, Laiwan Chung, Leslie Shieh, Lorraine Lowe, Mike Tan, Ross Lam,

Sonny Wong, Stephanie Leo, Terry Hunter, William Ma

Guests: Henry Yu, Sarah Ling, Sinder Kaur, Wendy Au

CoV Staff: Alan Chen, Baldwin Wong, Fausto Inomata, Helen Lee, Helen Ma, Joseph

Li, Tom Wanklin, Vincent Kwan

Regrets: Bill Kwok, Cecil Charles Chi Chung Fung, Danny Quon, Elisha Yao, Jugen Li, June Chow,

Li Yu Rong, Minna Van, Peter Wong, Robert Sung, Susan Ma, Todd Huang, Wang Zhao

Agenda

| Time | Item | Presenter/Facilitator |
|-----------|--|---|
| 5:00 p.m. | Welcome and Land Acknowledgement | Brooke Xiang President Chinatown Today |
| 5:05 p.m. | Meeting with Minister Mark and Minister Chow Members' Updates June 10 and 11 National Forum by UBC on Anti-Asian Racism (Henry Yu) May vaccination clinics for seniors Open space, members are welcome to speak to topics during this section | Kimberley Wong and Mike Tan LSG Co-chair |
| 5:20 p.m. | Community Story Sharing 35th Anniversary of the Dr. Sun Yat Sen Classical Chinese Garden | Lorraine Lowe Dr. Sun Yat-Sen Classical Chinese Garden Director |
| 5:30 p.m. | Break | |
| 5:35 p.m. | Projects and Working Groups Updates Project proposal presentation from the Small Business and Cultural Heritage Working Groups (Sonny Wong) New Housing Working Group update (Leslie Shieh) Chinatown Safety Initiative update | Project and Working Group Sponsors |
| 6:05 p.m. | CTT Updates CHAMP update Summit update Memorial Square update Reminder of revised meeting dates | Baldwin Wong and Helen Ma CTT Co-Leads |
| 6:15 p.m. | Meeting Adjourned | |



Land Acknowledgement - Brooke Xiang

- Calling from the unceded Coast Salish territories of the Musqueam, Squamish, and Tsleil-Waututh peoples.
- Learning about Indigenous history and Chinese settler history started with grade 10 history curriculum in Ontario. The textbooks used contained only a couple paragraphs talking about residential schools and the Chinese head tax, but do not tie them together.
- In fact, research shows that Indigenous and Chinese histories are intertwined. For example,
 Indigenous communities took in injured Chinese railway workers and nursed them back to
 health during the 1880s. When we give a land acknowledgment, we have to think about how
 their history is our history too as settlers on their land.

Discussion: Discovery of 215 children buried in former Kamloops Residential School and Islamophobic murder in London, Ontario

- What is the role of a racialized settler in addressing white settler colonialism? It can look like
 healing from our own experiences of oppression, as well as taking care of others who are
 hurting to support their needs and healing.
- Examples of actions settlers can engage in include reparations, implementation of <u>Truth and Reconciliation Committee's 94 Calls to Action</u>, advocating for clean drinking water on reserves, and donating to <u>the Indigenous Residential School's Survival Society</u>.
- Commentary from Andrea Reimer: https://www.facebook.com/andreareimer/posts/10159534133534962
- It is difficult talking to older generations in family about the impact of these findings and how
 the educational system has failed in educating us about the truth of our history. Sometimes
 there is an unwillingness to engage.
- Upon reflecting on this week's events, the UBC National Forum on Anti-Asian Racism needs to broaden its scope in terms of the context. It could have been any of our families caught in these tragedies.
- Examining the terminology of "dark chapters": for Black and Indigenous folks, there have been few "bright chapters" in Canada's history. Too often a moment like this is labelled as a "dark chapter" and then it is swept under the carpet with no actions taken.
- The LSG was formed as a recommendation provided by an advisory group on the Historical Discrimination of Chinese People in Vancouver. Perhaps more can be done here.
- The REC working group will be continuing these conversations.

Co-Chair Updates

- Meeting with Minister Melanie Mark (Tourism, Arts and Culture; MLA for Vancouver-Mount Pleasant): LSG Co-Chair brought up issues and highlighted ongoing LSG work that could use more provincial funding. Minister Mark's remarks focused on the Province's Restart Program.
- Meeting with Minister Melanie Mark and Minister George Chow on business and economic recovery: Chinatown representatives focused on impact of COVID-19 on Chinatown, including Anti-Asian racism and asked if Chinatown could receive economic stimulus to offset these economic impacts. Minister Mark was supportive but did not promise anything beyond evaluating applications to existing programs. She underscored the importance of the connection between Chinatown and the DTES and the Indigenous community and suggested



that Chinatown builds better relationships with the Indigenous community. Understanding each other better and working together may serve to alleviate some of issues of both neighbourhoods' experience.

- She promised to follow-up by facilitating meetings between the Chinatown community and the Indigenous community in the DTES as a COVID recovery effort.
- Carnegie Community Center has been a very important partner to the Heart of the City Festival which aims to bridge connections between these neighbourhoods.
 They have a very strong Indigenous program run by Nicole Bird. Terry Hunter strongly recommends Chinatown organizations connect with their Indigenization efforts.
- "We tend to think of the DTES as 'spilling over into Chinatown', but these issues do not belong to the DTES. They are larger issues connected to much larger policy pieces. Focusing on addressing the root causes of what is creating these situations is important. That way you get away from stigmatizing an entire neighbourhood and thinking 'they are the cause of the problem'."
- National Forum on Anti Asian Racism at UBC: Designed to surface issues and impacts with a second day focused on next steps. Federal and provincial representatives will be attending, and the forum will produce a written report.
 - Chinatowns across Canada are getting attention right now and may open up opportunities for funding at the national level.
- Vaccination campaign update: May 24th was the third vaccination outreach clinic held by VCH at Strathcona Community center. 900 residents have been vaccinated so far through the vaccination working group, supported by the SRO-C, Second Mile Society, Yarrow Intergenerational Society, hua foundation, and the Bao Ve Collective.
 - Work is ongoing, 4th clinic is incoming on June 16th.
- Rivers Have Mouths Art Exhibition at the Dr. Sun Yat-Sen Classical Chinese Garden: A
 collaborative exhibition bringing together local Indigenous and Chinese artists will open on
 June 11th and 12th. Laiwan Chung and Sarah Ling are part of the exhibition, and Minister
 Melanie Mark will be coming to open the exhibition.
 - o Tickets: https://www.myzonetickets.com/e/219219/rivers-have-mouths-soft-opening
 - Garden's project website for the exhibition: www.solidarity2021.ca
 - More information on Laiwan's project can be found here: https://www.laiwanette.net/#/how-water-remembers/
- Hot Pot Talks Community Fundraiser for Lim Association took place two weeks ago, hosted by the Vancouver Artist Labour Union (VALU) Co-op and Love Intersections
- **Descendants of the Dragon: Tales from Vancouver's Dragon Boat Festival** virtual event will be hosted by the Chinese Canadian Museum and Dragon Boat BC on June 16th to explore the event's history since 1989.
 - o Register here: https://www.eventbrite.ca/e/descendants-of-the-dragon-tales-from-vancouvers-dragon-boat-festival-tickets-158178158129?aff=Website
- Michael Tan's Kung Fu Class is being hosted weekly at Hastings Elementary (north side of school) for folks ages 6 and up on from 10am -12pm. Message him if you're interested at michaeltan@outlook.com
- Louis Lapprend, founder of Chinatown Today, is moving back to France this month.
- **Awning cleaning**: BIA is partnering with the City to support merchants to clean their awnings. The City and the BIA will pay 2/3rd the cost, while businesses will pay 1/3rd.



- **Graffiti in Chinatown**: Fred Kwok has arranged for paint supplies and may mobilize volunteers to clean the graffiti.
 - The recent \$500k for graffiti clean-up from City Council is helpful but does not represent a long term solution.
 - Regarding enforcement, graffiti is on the lower end of the priority spectrum for police.
 - Addressing the issue may go back to building deeper relationships in the DTES.
 Recent radio segment pitting Chinatown against the DTES in an "Anti-Graffiti: vs "Pro-Graffiti" was not helpful in that regard.
 - Post office and electricity boxes have seen a decrease in tagging since they have had art wraps regularly installed.
 - The East Georgia lane with the mural is left alone but the empty wall gets sprayed
 - Suggestion: City could fund a mural or art program that supports street artists to produce commissioned street art, perhaps in partnership with their union.
 - Suggestion: Maybe an area in the DTES could be set aside that allows artists to profile themselves and their art to redirect graffiti in the neighbourhood.
 - Chinese-themed graffiti example: https://www.facebook.com/chinatown88gates/
 - City of Vancouver free paint provision program: https://vancouver.ca/home-property-development/free-paint-program.aspx
 - Michael Tan will convene an Anti-Graffiti meeting to continue discussions on addressing graffiti in Chinatown
 - The City used to have a staffed Anti-Graffiti program for the DTES with several components including prevention, murals, and working with youth and artists. CTT will look for more information for the meeting.
 - Special anti-graffiti coatings are available, such as sacrificial coatings (first applied to a surface and then removed when graffiti is found, leaving the surface clean underneath for a new sacrificial coating) and permanent coatings that prevent graffiti from adhering to a surface in the first place.
 - Anti-graffiti paints: https://www.coatingpaint.com/anti-graffiti-coating/
- **Street cleanliness:** Recent news has been very positive about Chinatown's new street cleanliness. Suggestion: The BIA can encourage business owners to clean outside their storefronts every morning.

LSG Pilot Projects and Working Group Updates

- Chinatown Cultural Trust Proposal: an institutional approach to some of Chinatown's issues, which may include a management and land trust.
 - Presented to Small Business and Cultural Heritage working groups with positive response so far, and will meet jointly tomorrow to discuss how we can move forward.
 A document was circulated as backgrounder for the discussion.
 - Sonny Wong will give a presentation back to LSG members after more discussions
- Seniors Housing: met twice, with 12 people from varying backgrounds.
 - The group is interested in collecting an inventory on seniors housing stock in Strathcona. CTT will help look for information that already exists as background.
 - Afterwards, the group will work on a strategy to protect existing stock and to create new stock.



- The working group is now formalized by the LSG and will provide meeting updates at future LSG meetings, as well as produce regular meeting notes.
- Suggestion: There should be discussion of seniors housing regarding the NEFC plan and viaduct lands
- **Streets and Safety**: A staff member has been hired to coordinate the new Chinatown Safety Project and will recruit volunteers for the neighbourhood watch patrol. A press conference will announce the program to the public in a week or two.
- Cultural Heritage: No updates available.
- Small Business: No updates available.
- Low-Income Residents and Gentrification: Currently working on seniors' vaccination clinics.
- Relationship-Building, Public Education, and Capacity-Building: No updates available.

NEFC Working Group Report Out

- The draft proposal for the main street block's research study is being supported by the City.
 - City will be seeking feedback on the overall scope of the project; Sandra Singh will send an email to the Chinatown NEFC working group about next steps.
 - While the City was thinking to engage other communities in the work, it is proposed that Chinatown group will lead the research project for now (pending community's feedback). The results of said research can inform future discussions with other communities including Hogan's Alley going forward.
 - The City will support the research by providing funding, staff and establishing an advisory committee to oversee the process.

Chinatown Transformation Team Updates

- Summit planning: the summit will be mainly online, but CTT may organize an in-person segment at the CCC with distancing measures in mind given the progress of local vaccination. The session will introduce the website and other information for Chinatown folks to attend personally and hear from.
 - o Will announce contractors when they have been finalized.
 - Will invite working group sponsors to a planning group meeting in the next couple of weeks to report out on how to move forward.
 - Have partnered with the Vancouver Asian Film Festival who will produce short documentary videos highlighting each one of the seven LSG pilot projects to be premiered at the summit. Working group sponsors will be asked in advance for information to provide the film producer to start developing the script.
 - LSG and the summit planning group will receive a proposal on how to contextualize the work from an integrated Chinatown and DTES perspective. May host a session to address this topic with dialogue circles instead of a panel in order to get to know each other better. May seek support from Minister Melanie Mark's office to help facilitate this given her offer to connect DTES and Chinatown groups.
- **CHAMP:** CTT is continuing to work on the implementation strategy and a proposed three year draft action plan. An internal review will take place before it is presented to Co-Chair and working group/project sponsors for an in-depth discussion.
- Memorial Square: The online survey's deadline is extended until next Wednesday with ~200 responses so far. Thank you to William Ma for promoting to the Chinese-speaking community.



- Yarrow is supporting the engagement by recommending seniors interested in phone structured interviews with CTT.
- o A CBC Early Morning news story is coming out on Memorial Square redesign as well.
- o The next Memorial Square Redesign advisory group meeting is next Tuesday.
- The project team will take the feedback on goals and design principles to define the scope of work for the design consultants. As things open up this summer, the team may host an in-person engagement event to catch more voices in the area.
- Reminder of revised LSG meeting dates second Tuesday of every month:

1. July 13

2. August 10

3. Sept 14

4. Oct 12

5. Nov 9

6. Dec 14

Meeting adjourned at 6:45pm

Additional Links and Resources from LSG Meeting Chat:

- Henry Yu's opinion piece on how to understand the recent events and the anti-Chinese and anti-Asian racism that has affected our communities:
 - https://drive.google.com/file/d/1VijIS43bOPb7hAv7YYhv4nVvqICExqUx/view?usp=sharing
- Important grants with key deadlines: https://www2.gov.bc.ca/assets/gov/employment-business-and-economic-development/business-management/small-business/covid-19 small business supports.pdf
 - 1. Business Circuit Breaker Grant (June 4)
 - 2. New Major Anchor Attractions Program (June 7)
 - 3. Small and Medium Size Business Recovery Grant (August 31)
 - 4. Launch Online Grant (Sept 30)
- Article: "Can Montreal's Chinatown survive?" https://montrealgazette.com/news/local-news/can-chinatown-survive
- Article by Lorraine Lowe: https://vancouversun.com/opinion/op-ed/lorraine-lowe-dr-sun-yat-sen-classical-chinese-garden-is-a-timeless-masterpiece
- Upcoming Dr Sun Yat-Sen Classical Chinese Garden events: https://mailchi.mp/ae29da7d3ec0/january-at-dr-sun-yat-sen-classical-chinese-garden-11200579?e=98a1dd4614



唐人街文化傳承督導組第 20 次會議

日期: 2021年6月8日(星期二)

時間: 下午5時-6時15分

地點: 電話及視像會議

出席成員:

Alain Chow,Anita Bardal, Aynsley Wong Meldrum,Brooke Xiang,米加密 Carmut Me,Charlotte Li,郭英華 Fred Kwok,馬清石 Fred Mah,陳開心 Glynnis Chan,Henry Tom, Inge Roecker,伍沛雄 Jordan Eng,黃儀軒 Kevin Huang,黃壯慈 Kimberley Wong,Laiwan Chung,謝麗如 Leslie Shieh,Lorraine Lowe,譚聖祐 Michael Sing Yau Tan, Ross Lam,黃仕儒 Sonny Wong,廖綺媚 Stephanie Leo,Terry hunter,馬威廉 William Ma

嘉賓:

余全毅 Henry Yu, 凌慧意 Sarah Ling, Sinder Kaur, 區韻宜 Wendy Au

市府職員:

陳曉征 Alan Chen,黃永安 Baldwin Wong,Fausto Inomata,李麗芳 Helen Lee ,馬凱盈 Helen Ma,李光耀 Joseph Li,Tom Wanklin,關兆初 Vincent Kwan

缺席成員:

郭瑋霖 Bill Kwok, Cecil Charles Chi Chung Fung 馮治中, Daniel Quon, Elisha Yao, 李菊根 Jugen Li,周慕慈 June Chow,李玉榮 Ru Rong, Minna Van, Peter Wong, Robert Sung, Susan Ma, Todd Huang, 王瞾 Rosy Wang Zhao



議程

| 時間 | 項目 | 主持人 |
|-----------|--|-------------------------------------|
| 5:00 p.m. | 歡迎及聲明承認所在地方為原住民土地 | Brooke Xiang 督導組成員 "今日唐人街"理事長 |
| 5:05 p.m. | 智導組共同主席最新資訊 與馬蘭妮廳長及周炯華廳長的會面智導組成員最新資訊 卑詩大學於6月10及11日就針對亞裔種族歧視舉行全國性論壇(余全毅) 5月份長者接種疫苗情况 自由討論-歡迎督導組成員提出任何議題討論 | 黃壯慈/譚聖祐 督導組共同主席 |
| 5:20 p.m. | 社區故事分享 ◆ 中山公園成立 35 周年紀念 | Lorraine Lowe 中山公園行政總監 |
| 5:30 p.m. | 小休時間 | |
| 5:35 p.m. | 督導組試驗計劃及工作小組最新資訊 | 試驗計劃及 工作小組發起人 |
| 6:05 p.m. | 唐人街經濟文化發展專案小組(CTT) 最新資訊 • 唐人街文化遺產及資產管理計劃 (CHAMP)最新資訊 | 黃永安/馬凱盈 CTT 共同領導 |



| | • 唐人街峰會最新資訊 |
|-----------|-------------|
| | ● 紀念廣場最新資訊 |
| | • 更改開會日期提示 |
| 6:15 p.m. | 會議結束 |

土地聲明 - Brooke Xiang

- 感受到沙利殊海岸從未割讓土地上的馬司琴、史廣米殊及斯里華圖人民的感召。
- 從安省第10班的歷史課上學習到有關原住民和華裔移民的歷史。課本上只有小 量關於寄宿學校和華人人頭稅的資訊,而並没有將這两件事情聯繫起來。
- 事實上,研究顯示原著民和華人的歷史是交織在一起。舉例來說,在1880年代時,原住民收留了受傷的鐵路華工並照料和幫助他們康復。在作出土地聲明時,我們作為在原住民土地上的定居者,需要思考為甚麼他們的歷史也是我們的歷史。

討論: 基隆拿寄宿學校發現215名兒童的遺骸和安省倫敦市發生針對穆斯林的謀殺案

- 少數族裔定居者在討論白人定居者推行殖民主義時有何角色?這可以是從我們自己受壓迫復元的經驗,或是關顧其他受傷害者支持他們的需求和復元原
- 定居者可採取行動的例子,包括補償、落實「真相與和解委員會」提出的94項 喚起行動、支持保留地上有清潔的食水供應、及向寄宿學校倖存者協會捐献。
- 惠綺文的論述:https://www.facebook.com/andreareimer/posts/10159534133534962
- 向家中長輩講述這些發現的衝擊,以及教育制度如何在教育我們對認識歷史真相的失敗並不容易,有時亦有人不願意参與。
- 在反映本周發生的事情時,卑詩大學"反亞裔歧視全國論壇"有需要擴闊其內容的範圍。我們的家人也會有可能陷入這些惨案之中。
- 研究"黑暗章節"這詞句:對黑人和原住民来說,在加國歷史中他們鮮有"光明章節"的時刻。太多時候,像這些被標籤為黑暗章節的時刻都會被掩蓋起來,未有採取任何行動。
- 督導組的成立是源自一個顧問委員會就 "歷史上歧視溫哥華華人" 進行研究後 作出的建議,或許我們在這方面有可以做更多事情。



建立關係工作小組將會繼續討論這議題。

共同主席最新資訊

- 與馬蘭妮廳長(旅遊、藝術及文化廳;溫哥華快樂山-省議員)會面:督導組共同主席向廳長提出了議題及督導組未來需要省府撥款資助的工作。廳長主要講及省府的重啟計劃。
- **就商業和經濟復元與馬蘭妮及周炯華廳長會面**: 唐人街代表集中講述新冠疫情對唐人街做成的打擊,包括針對亞裔的種族歧視,並詢問唐人街可否獲得刺激經濟援助以舒緩這些打擊。馬蘭妮表示支持但除了答應審視現有計劃的申請外,未有作出其他承諾。她並強調增强唐人街與市中心東端和原住民社區之間聯繫的重要性。她建議唐人街可與原住民社區建立更佳的關係,因為增加彼此的認識和共同合作有助舒緩兩個社區面對的問題。
 - 廳長答應協助唐人街和原住民社區舉行會議,作為新冠疫情重啟工作的 一部份。
 - 加麗基社區中心一直以來都是"城市心臟節"的重要夥伴,這項目的宗旨是聯繫這些社區,其中有一個由Nicole Bird統籌和非常成功的原住民項目。Terry Hunter 强烈建議唐人街組織與這些原住民工作建立聯繫。
 - "我們很多時認為市中心東端正在'漫延入唐人街',但這些議題並不只屬於市中心東端,這些廣泛的議題是關乎更大的政策層面。聚焦在做成目前處境的根源十分重要。此舉可避免將一整個社區污名化及讓人覺得'他們是做成問題的原因'。
- **卑詩大學就針對亞裔種族歧視舉行全國性論壇**:目的是帶出議題和影响並在第二日的 會議上集中討論下一步的行動。聯邦及省府代表將會出席,論壇並會提交書面報告。
 - 全國各地的唐人街目前都受到注視,為全國性撥款打開了機會。
- 疫苗注射最新資詢:沿岸衛生局在5月24日於士達孔拿社區中心安排了第三個外展注射站。由單身住房合作社、溫哥華人生第二里程協會、世代同行會,hua foundation和 Bao Ve 合作社支持透過疫苗工作小組安排的注射站,至今已為超過900人接種了疫苗。
 - 這工作將會繼續下去,第四個注射站將會在6月16日舉行。



- 中山公園舉辦"河流有口"藝術展覽:這個以合作型式將本地華裔和原住民藝術工作者匯聚一起的展覽活動,將在6月11和12日揭幕。朱麗雲及凌慧意參與了這個展覽,馬蘭妮廳長亦會出席主持揭幕禮。
 - o 購買門票: https://www.myzonetickets.com/e/219219/rivers-have-mouths-soft-opening
 - 中山公園展覽網頁: <u>www.solidarity2021.ca</u>
 - 有關朱麗雲作品的更多資訊可登入: https://www.laiwanette.net/#/how-water-remembers/
- Hot Pot Talks 為林西河堂舉辦的籌款活動:在兩星期前舉行,由溫哥華藝術工會合作社及 Love Intersections 組織共同主持。
- **龍的傳人:溫哥華龍舟節的故事:**華裔加人博物館及卑詩龍舟協會合辦的網上活動, 探討該項目從 1989 年開始的歷史。
 - 登記網址: https://www.eventbrite.ca/e/descendants-of-the-dragon-tales-from-vancouvers-dragon-boat-festival-tickets-158178158129?aff=Website
- **譚聖佑的功夫班**:為6歲以上人士而設,在喜士定小學子北面)舉行,有興趣參加者可 電郵 michaeltan@outlook.com
- 今日唐人街(Chinatown Today)刊物創辦人 Louis Lapprend 將會在本月搬回法國居住
- 清理營蓬:華埠商業促進會正與市府合作支持商戶清理他們的營蓬,由市府及促進會支付 2/3 的費用,商戶則支付 1/3。
- **唐人街的塗鴉問題**:郭英華已安排油漆物料並會動員義工幫忙清理。
 - 市議會最近提供的 50 萬元清理塗鴉費用雖然有幫助,但這並非長久解决方案。
 - 塗鴉在警方執法的優先次序上只佔很低的位置。
 - 解決這問題需要回到與市中心東端建立更深厚的關係。近期有電台節目將唐人 街與市中心東端放在"反塗鴉"與"贊成塗鴉"的對立地位,此舉對解决這議 題於事無補。
 - 街上的供電箱自從以藝術作品包裝起來之後, 塗鴉情况得到改善。
 - 建議:市府或許可以與街頭藝術家工會合作,撥款給壁畫或是藝術項目以支持 製作一些街頭藝術品。



- 建議:或許可在市中心東端劃出一個地方讓藝術家展示自己和其作品,藉以分 散社區內塗鴉情况。
- 譚聖佑將會成立一個反塗鴉工作小組,以繼續討論唐人街塗鴉的問題。
 - 市府曾經設有針對市中心東端塗鴉問題的計劃,其包含的元素有防範、 壁畫及與青少年和藝術家合作等。專案小組將會找出更多資訊在會議上 展示。
 - 可使用針對塗鴉的特別塗層(例如容易清除塗鴉或是能够防止噴上塗鴉的 永久塗層)
 - 針對塗鴉的漆油: https://www.coatingpaint.com/anti-graffiti-coating/
- **街道清潔**:有關唐人街最近改善街道清潔狀況獲得了正面的報導。建議:商業促進會可鼓勵商戶每天早上清洗鋪面前的行人道。

督導組試驗項目及工作小組最新資訊

- **唐人街文化信托建議**:以一個體制型式處理唐人街的議題,包括成立一個管理信託及土地信託,並讓第三方持份者可以參與。
 - 已向小型商業及文化遺產工作小組提交並獲得正面回應,明天會舉行聯合會議 討論下一步方案。
 - 進行更多討論後,黃仕儒會向督導組作出介绍。
- 長者房屋: 至今已舉行了两次會議, 共有 12 位來自不同背景人士出席。
 - 小組有意收集一份士達孔拿區的長者房屋清單。專案小組將會提供現有的資訊 以供參考。
 - 之後小組會制定保護現有房屋及創造更多新房屋的策略。
 - 督導組將會正式設立這工作小組,並在未來的督導組會議上提供最新資訊和定期的會議記錄。
 - 建議:在東北福溪發展和高架橋土地等計劃內討論長者房屋議題。
- 街道及安全: 已聘用了一位職員去統籌唐人街安全計劃,並將會招募義工加入這個鄰舍守望計劃。
- *文化遺產*: 没有最新資訊
- *小型商業*: 没有最新資訊
- 低收入及貴族化:目前正在協助長者疫苗注射站的安排工作。
- **建立關係、公眾教育及增強組織能力:** 没有最新資訊



福溪東北地區發展計劃報告

- 有關緬街地段研究的建議草稿獲得市府支持。
 - 他們正在聽取有關項目整體規模的意見;總經理 Sandra Singh 將會向唐人街東北福溪工作小組發出電郵詳述下一步的工作。
 - 在市府考慮讓其他社區參與這計劃之際,建議(在收集社區意見後)由唐人街小組領導進行研究項目。其結果將會作為未來與例如是何謹巷等社區進行討論的參考。
 - 市府會為研究提供撥款、職員及成立一個顧問委員會以監察其程序。

唐人街經濟文化發展專案小組(CTT)最新資訊

- **峰會計劃**: 峰會主要會在網上進行,由於本地疫情情况得到改善,專案小組或會安排 在文化中心舉行一個親身參與的環節。該部份將會向親身出席的唐人街人士介紹網頁 及其他資訊。
 - 在有最後決定時會公布獲選的承辦商。
 - 將會在兩星期後邀請工作小組的發起人出席規劃會議,共同研究下一步方案。
 - 與"溫哥華亞洲電影節"合作,他們會負責製作短的錄像,在峰會首映上展示 督導組的7個試驗項目。他們會先向各位發起人索取資料以便製作劇本。
 - 督導組與峰會規劃小组將會收到一份如何從整合唐人街與市中心東端的角度構思工作的建議。為了增加彼此的認識,或許會以"對話圈"而非小組型式就這議題舉行討論。由於馬蘭妮廳長曾經答應幫助促進唐人街與市中心東端的關係,所以或許會向她的辦公室要求支援。
- 文化遺產及資產管理計劃(CHAMP): 專案小組繼續落實策略和一個為期 3 年的行動計劃 草案方面的工作。在向共同主席和項目發起人提交以便詳細討論前,將會首先進行內部研究。
- 紀念廣場: 問卷調查的截止日期已延長至下星期三,至今已收到了約 200 個回覆。感謝馬威廉幫助在華語社區內推廣這項調查。
 - 世代同行會亦借助他們與長者的聯繫提供支援,探討如何令紀念廣場更能滿足 長者的需要。
 - CBC 電台的一個新聞節目將會播放有關紀念廣場的重建。
 - 下次的廣場重建顧問委員會會議將會在下星期二舉行。



○ 項目團隊將會使用收集到目標和設計方面的意見界定設計顧問的工作範圍。隨 著疫情限制的放鬆,團隊或會舉辦親身出席的公眾參與活動以獲取更多意見。

• 修改後的督導組開會日期

7月13日
 8月10日
 9月14日
 1. 7月13日
 2. 8月10日
 3. 9月14日
 4.10月12日
 5. 11月9日
 6. 12月14日

會議在下午6時45分結束

其他在督導組會議上談及的連結:

- 余全毅談論如何了解最近發生針對華人及亞裔種族歧視事件及對社區的影响:
 https://drive.google.com/file/d/1VijIS43bOPb7hAv7YYhv4nVvqICExqUx/view?u
 sp=sharing
- 主要的撥款項目及申請截止日期: https://www2.gov.bc.ca/assets/gov/employment-business-and-economic-development/business-management/small-business/covid-19 small business supports.pdf
 - 1. 商業熔斷機制撥款 (6月4日)
 - 2. 吸引新主力店鋪計劃(6月7日)
 - 3. 中小型商業復甦撥款 (8月31日)
 - 4. 網上啟動撥款 (9月 30日)
- 文章: "蒙特利爾唐人街能否生存下去?(英文)" https://montrealgazette.com/news/local-news/can-chinatown-survive
- Lorraine Lowe 的文章: https://vancouversun.com/opinion/op-ed/lorraine-lowe-dr-sun-yat-sen-classical-chinese-garden-is-a-timeless-masterpiece
- 中山公園未來活動: https://mailchi.mp/ae29da7d3ec0/january-at-dr-sun-yat-sen-classical-chinese-garden-11200579?e=98a1dd4614